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Telefoon 
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Bijlage(n) 

- 

Bij brief van 25 maart 2015, ingekomen op 25 maart 2015, heeft u namens de 

GroenLinks fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Dit rapport is al verschenen in september 2014, naar nu blijkt. Heeft het 
College van GS er destijds al kennis van genomen? Zo ja, hoe en wanneer 
was GS van plan PS hierover te informeren? Zo nee, heeft GS inmiddels kennis 
genomen van het rapport? 
Antwoord: Nee, wij hebben op 19 maart 2015 kennis genomen van dit 

rapport. Op deze datum is het rapport, door toezending aan de Tweede 

Kamer, bekendgemaakt door het Ministerie van IenM. 

Bij dagbericht van 23 maart hebben wij u de begeleidende brief van 

Staatssecretaris Mansveld toegezonden met een link naar het rapport. 

 

2. Hoe oordeelt GS over de volgende constatering?  
'Oriënterende berekeningen lijken erop te wijzen dat huidige toetsingskaders 
voor geur en fijn stof nog niet voldoende bescherming bieden tegen te hoge 
endotoxineniveaus, met name voor pluimveecategorieën.'  
Antwoord: Voor ons is deze constatering geen verrassing. Wij waren al op de 

hoogte van de mogelijkheid dat voor endotoxine een aanvullend toetsings-

kader nodig zou kunnen zijn1,2. Dit was voor ons één van de redenen om in de 

concept Vr2014 een cumulatieve norm voor fijnstof voor te stellen die strenger 

was dan de Europese norm.  

                                                
1 http://tinyurl.com/ogm9m9g  
2
 http://tinyurl.com/ol4pgk8  

http://tinyurl.com/ogm9m9g
http://tinyurl.com/ol4pgk8
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PS hebben echter besloten om in de Vr20143 aan te sluiten bij de Europese 

norm. Ook is een cumulatieve norm voor geur opgenomen in de Vr2014. 

Ook in de BZV4 wordt expliciet aandacht besteed aan maatregelen voor de 

reductie van de emissie van fijnstof die ook een verlagend effect hebben op de 

emissie van endotoxinen. Ook extra maatregelen op het gebied van geur 

worden gestimuleerd via de BZV. 

 

3. Staatssecretaris Mansveld van Infrastructuur en Milieu laat dit jaar de meest 
kritische staltypen verder onderzoeken. Zij verwacht in 2016 definitief uitsluitsel 
te kunnen geven over de mogelijkheid van een toetsingskader voor 
endotoxinen. Mansveld meent dat reducties van stalemissie van endotoxinen in 
het kader van de volksgezondheid noodzakelijk kunnen zijn. Zij wil een 
verkennende studie laten uitvoeren naar mogelijkheden om tot verdere reductie 
te komen dan met de huidige technieken. 
Vindt het onderzoek (ook) plaats in Brabant? Is de provincie op dit onderzoek 
aangesloten en zo ja, hoe? Is het rapport voor GS aanleiding om al voor 2016 
uit voorzorg preventieve maatregelen te nemen tegen (het risico op) hoge 
endotoxineniveaus, met name rond pluimveebedrijven? Zo nee, waarom niet? 
Zo ja, welke maatregelen? 
 
Antwoord: 

Ja, het onderzoek vindt ook plaats in Brabant. De provincie Brabant is nauw 

betrokken bij de ontwikkeling van het toetsingskader en draagt samen met 

Overijssel en Gelderland financieel bij aan de tweede fase, de meetfase, van 

het onderzoek. In deze meetfase vinden ook metingen plaats aan stallen in 

Noord-Brabant.  

Ja, zoals in het antwoord op vraag 2 is aangegeven hebben wij eerder al een 

aantal maatregelen genomen zoals de norm voor fijnstof en geur in de Vr2014 

en de maatregelen in de BZV. Het rapport is voor GS op dit moment nog geen 

reden om daar bovenop aanvullende maatregelen te nemen. Wel beraden wij 

ons op verder te nemen stappen. 

                                                
3 http://tinyurl.com/pdflrxh  
4 http://tinyurl.com/n9fv4gk  

http://tinyurl.com/pdflrxh
http://tinyurl.com/n9fv4gk
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Samen met de GGD en gemeenten is een handreiking ontwikkeld voor 

toetsing van de vergunningaanvraag aan gezondheidsaspecten. Binnenkort 

start een pilot om deze handreiking te toetsen. 

De ontwikkeling van een dergelijke handreiking vindt plaats binnen het 

Speerpunt Transitie Zorgvuldige Veehouderij onder de verantwoordelijkheid 

van het Bestuurlijk Platform Omgevingsrecht (BPO). Binnen dit Speerpunt wordt 

gewerkt aan het goed toerusten van vergunningverleners, toezichthouders en 

handhavers voor de uitvoering van de VTH-taken. 

Op 22 april wordt er een bijeenkomst voor gemeentebestuurders 

georganiseerd over de veehouderij in Brabant waar wij extra aandacht zullen 

geven aan de gezondheidsaspecten in de veehouderij en de rol van de 

gemeenten hierbij. Ook de GGD levert een bijdrage aan de bijeenkomst. De 

gemeenten zijn het bevoegd gezag voor het overgrote deel van de 

veehouderijen in Brabant. 

Daarnaast plegen wij in het kader van de Natuurbeschermingswet extra inzet 

op de controle van luchtwassers. Luchtwassers reduceren ook de emissie van 

geur en fijnstof en daarmee ook endotoxinen. 

 
 

Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant, 
 
Voorzitter, Secretaris, 

 

 


